
Ministarstvo poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede RS
1. Da li je Vlada Republike Srpske tokom protekle godine preduzimala aktivnosti u pravcu

podrške poljoprivrednicima u Dubičkoj ravni?

2. Da li je Vlada Republike Srpske tokom 2023. godine radila na promociji “eko
proizvodnje”?

3. Šta je Vlada Republike Srpske poduzimala tokom proteklih godinu dana u pravcu
izgradnje infrastrukture sistema navodnjavanja u ruralnim područjima?

4. Da li je i koje aktivnosti Vlada Republike Srpske poduzimala u prošloj godini na
razvijanju ribolovne infrastrukture i smještajnih kapaciteta s tim u vezi?

5. Koje aktivnosti je tokom 2023. godine Vlada Republike Srpske provodila po pitanju
pokretanja akcija izgradnje plastenika?

6. Da li je protekloj godini Vlada Republike Srpske poduzimala aktivnosti na izgradnji
hladnjača za voće?

7. Šta je Vlada Republike Srpske poduzela u proteklih godinu dana kada se radi o
donošenju mjera za razvoj stočarstva?

Odgovoreno na 2.4. 5.6 i 7. pitanje

Poštovani,
za sada Vam možemo poslati odgovore na pitanja 4. i 7., a ostale odgovore ćemo dostaviti
naknadno:

2. Da li je Vlada Republike Srpske tokom 2023. godine radila na promociji “eko proizvodnje”?

Što se tiče promocije organske proizvodnje Ministarstvo poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede
Republike Srpske je u 2023. godini organizovalo dvije sad već i tradicionalne manifestacije.
Radi se o danu organske proizvodnje Srpske i Organik festu Srpske.

„Dan organske proizvodnje Srpske“ je maniferstacija koja „šeta“ i direktno promoviše organske
proizvođače. Osmišljenja je tako da se svake godine održava kod drugog proizvođača a koju
posjećuju ostali proizvođači, gdje se upoznaju sa proizvodnjom/preradom kod tog proizvođača,
razmijene iskustva i povezuju se sami proizvođači. Svake godine je pripremljen i određeni
tematski dio uz obilazak proizvodnih površina i prerađivačkih kapaciteta dotičnog proizvođača.
Takođe, ove godine uz domaće proizvođače, predstavnike jedinice lokalne samouprave bili su
prisutni i gosti iz Srbije i Crne Gore.



Druga manifestacija kojom se promovisala organska proizvodnja jeste „Organik fest Ssrpske“
koji u dva dana svog trajanja okuplja i promoviše organske proizvođače iz Republike Srpske,
Federacije BiH, Srbije i Hrvatske. Ova manifestacija direktno povezuje organske proizvođače sa
potrošačima koji na jednom mjestu imaju priliku upoznati naše organske proizvođače ali i
proizvođače iz regiona. Takođe, i u sklopu ove manifestacije pripremaju se tematski dijelovi.

Dodatna promocija organskih proizvođača je i putem sajmova, u zemlji i inostranstu koje
organizuje Ministarstvo poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede Republike Srpske u saradnji sa
Privrednom Komorom Republike Srpske.

4. Da li je i koje aktivnosti Vlada Republike Srpske poduzimala u prošloj godini na razvijanju
ribolovne infrastrukture i smještajnih kapaciteta s tim u vezi?

Ministarstvo je nastavilo sa aktivnostima oko izrade Programa razvoja ribarstva i akvakulture u
Republici Srpskoj, terenska istraživanja se odnose na uzorkovanje i istraživanje ihtiofaune
(kvalitativno i kavantitativno), utvrđivanje fizičko-hemijskih i bioloških parametara indikativnih za
kvalitet vode, na ukupno 91 lokalitetu predviđenim programom istraživanja u oblasnim slivnim
područjima rijeka Save, Ukrine, Bosne i Drine.
Navedena istraživanja, zbog loših vremenskih uslova, još uvijek su u toku, po završetku istih,
naučna ustanova koja radi, će dostaviti izvještaj o stanju ribljeg fonda u ribolovnim vodama i
potencijalima za razvoj ribolovnog turizma.

5. Koje aktivnosti je tokom 2023. godine Vlada Republike Srpske provodila po pitanju pokretanja
akcija izgradnje plastenika?

Investicije za plasteničku proizvodnju ove godine će iznositi 235.000,00 KM, pravo na podsticaj
iz agrarnog budžeta za ovu mjeru ostvarilo je 108 proizvođača

6. Da li je protekloj godini Vlada Republike Srpske poduzimala aktivnosti na izgradnji hladnjača
za voće?

Investicije za hladnjače ukupno će iznositi 1.900.000,00 KM. Od čega 300.000,00 KM nabavka
opreme na manjim gazdinstvima i 1.600.000,00KM za investicije u prehrambenoj industriji što
uključuje izgradnju hladnjača I opreme za hladnjače.

7. Šta je Vlada Republike Srpske poduzela u proteklih godinu dana kada se radi o donošenju
mjera za razvoj stočarstva?
Vlada Republike Srpske u proteklih godinu dana je donijela niz mjera za razvoj stočarstva,
mjere koje se odnose na uzgojno slekcijiski rad se obavljaju kontinuirano. Među najznačajnim
mjerama u protekloj godini po ovom pitanju može se smatrati učlanjenje JU ergele "Vučijak" u
LIF (međunarodnu organizaciju uzgajivača lipicanca) čemu je predhodilo niz uzgojno selekciskih



I ostalih stručnih stvari koje su doprinijele ovom značajnom iskoraku prema evropskoj I svjetskoj
sceni. Takođe, Vlada je omogućila sredstva fonda “Partner” u iznosu od 250.000 KM iz kojih su
urađeni projekti rekonstrukcije i adaptacije postojećih građevinskih objekata.
Takođe, značajno su povećana sredstva koja se izdvajaju za podršku stočarskoj proizvodnju I to
u 100% odnosu na prošlu godinu za određene grane stočarstva.
U sistemu proizvodnje mlijeka, mljekarskom sektoru će dodastno biti doznačeno 10 miliona KM,
u podsticajnom sistemu jeidnice mjere podrške po muznom grlu.
Takođe, putem pravilnika o kapitalnim investicijama u ovj godini je predviđeno nabavka
osnovnog stada u govedarskoj proizvodnji ( meso i mlijeko) nazimica, ova i koza.
Dalje, veoma značajno je istaknuti da je u toku prošle godine Vlada usvojila Zakon o izmjenama
I dopunama zakona o pčelarstvu koji je uređeno gajenje, zaštita, selekcija i reprodukcija pčela;
smještaj pčelinjaka; pčelinja paša i način prevoza pčela; uspostavljanje i vođenje katastra
pčelinjih paša; priprema i sprovođenje pašnoga reda; trgovina pčelinjim zajednicama, maticama
i pčelinjim proizvodima i vođenje Registra pčelara i pčelinjaka.


